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اخبار

 مواد اولیه، ماشین آلات و موبایل 
در صدر کالاهای وارداتی به تهران

به گفته سرپرست معاونت امور بازرگانی و توسعه تجارت 
سازمان صنعت، معدن و تجارت استات تهران، در چهار 
ماهه امسال، سهم این اســتان از صادرات غیرنفتی کشور 
۲.۳۲ درصد و بیشترین واردات به این استان مربوط به مواد 
اولیه بخش تولید، ماشین آلات صنعتی، قطعات کامپیوتری 
و گوشی تلفن همراه بوده است.به گزارش اقتصادسرآمد، 
بهنام میرزایی با بیان اینکه  ارزش صادرات کالاهای غیر 
نفتی استان تهران در چهار ماهه نخست سال جاری ۴۰۰ 
میلیون دلار بوده که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 
۳۳.۷۸ درصد افزایش داشته است.وی با بیان اینکه سهم 
استان تهران از صادرات غیرنفتی کشور ۲.۳۲ درصد بوده، 
اظهار کرد: مهم ترین کشــورهای هدف صادراتی استان 
تهران نیز ترکیه، عراق، افغانستان، پاکستان و امارات متحده 
عربی اســت.همچنین به گفته سرپرست اموربازرگانی و 
توسعه تجارت ســازمان صمت، بالاترین سهم کالاهای 
صادراتی مربوط به بخش صنعت و کشــاورزی با ۲۵۰ 
میلیون دلار و کمترین مربوط به فرش و صنایع دســتی با 
ارزش ۴۰ میلیون دلار است.میرزایی با اشاره به واردات 
۳۲۷۰ میلیون دلاری در بخش صنعت در مدت یاد شده، 
گفت: بیشترین واردات صورت گرفته مربوط به مواد اولیه 
بخش تولید، ماشین آلات صنعتی، قطعات کامپیوتری و 

گوشی تلفن همراه بوده است.

واگذاری خارج از مزایده زمین به دانش 
بنیان ها در شهرک های صنعتی

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی استان تهران از 
واگذاری خارج از مزایده زمین در شهرک های صنعتی 
اســتان تهران به شــرکت های دانش بنیان خبر داد.به 
گزارش اقتصاد سرآمد،سعید صادقی با بیان اینکه با توجه 
به شعار سال، سازمان شــهرک های صنعتی تمهیدات 
ویژه ای برای اســتقرار دانش بنیان ها در شــهرک های 
صنعتی در نظر گرفته است، اظهار کرد: واگذاری زمین 
با حداقل بخش نقدی که معادل ۱۰ درصد است، انجام 
خواهد شد و شش ماه تنفس برای شــروع اقساط این 
شــرکت ها در نظر گرفته شده اســت و بازپرداخت در 
۱۶ قسط ســه ماهه صورت می گیرد.مدیرعامل شرکت 
شهرک های صنعتی اســتان تهران افزود: اگر شرکت ها 
بر اســاس برنامه زمان بندی قرارداد بــه بهره برداری 
برسند، ۳۰ درصد از اقســاط باقی مانده آن ها نیز شامل 
بخشودگی می شود.صادقی با اشاره به سهم ۵۷ درصدی 
استان تهران از مجموع شرکت های دانش بنیان در کشور 
گفت: شرکت شهرک های صنعتی استان تهران تا پایان 
سال ۱۳۹۲، ۳۳ قرارداد با شرکت های دانش بنیان منعقد 
کرده و در ســال ۱۴۰۰ نیز قرارداد جدید برای استقرار 
۴۳ شــرکت دانش بنیان دیگر به امضا رسیده است که 
در مجموع ۷۶ شرکت را شــامل می شود.وی ادامه داد: 
از مجموع واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی نیز، 
۲۹ شرکت که مستعد دانش بنیان شدن را داشتند نیز به 
شرکت های دانش بنیان مســتقر در شهرک های صنعتی 
اضافه شدند.مدیرعامل شهرک های صنعتی استان تهران 
اضافه کرد: در حال حاضر، تعداد ۶۵ واحد فعال مستقر 
در شهرک های صنعتی دانش بنیان هستند و ۴۰ شرکت 
دانش بنیان دیگر نیز مراحل بهره برداری را طی می کنند.

گروه صمــت- محمد آیتی - در حالی ســال ۱۴۰۱ به 
میانه های خود رسیده است که همچنان حال و روز اقتصاد 
در یکی از بدترین شرایط پس از انقلاب قرار دارد معادن به 
عنوان یک ظرفیت  ارزشمند کشور متاسفانه به دلیل فقدان مدیریت 
علمی، اصولی و برآمده از خردجمعی، بــا کمترین خروجی برای 

مملکت همراه بوده است.
در همین رابطه، سیدالبرز حسینی، عضو کمیسیون عمران مجلس به 
اقتصاد سرآمد گفت: در کشور ما، معادن زیاد و متنوعی وجود دارد 
که این موهبت الهی می تواند در بهبود اقتصاد کشور، بسیار تاثیرگذار 
باشد، مخصوصاً در این سال ها که تحریم های اقتصادی علیه ایران، 
اوضاع و احوال اقتصاد و معیشت مردم را به مخاطره انداخته است.
بخش خصوصی کار را تمام و کمال به دست بگیرد و دولت 

تنها نظارت بر روند کاری داشته باشد
وی افزود: برای موفقیت در حوزه معدن می باید بخش خصوصی که 
دارای اهلیت می باشد را با دقت نظر وارد میدان عمل کرد. از این رو 
ضرورت دارد که بخش خصوصی کار را تمام و کمال به دست بگیرد 
و دولت تنها نظارت بر روند کاری داشته باشد و خود را درگیر مسائل 
اجرایی نکند. در حال حاضر بخش خصوصی در حوزه معدن فعال 

است، اما آن طور که باید و شاید و انتظار می رود، نیست.
نماینده خدابنده تصریح کرد: بخش خصوصی به دلیل اینکه دخل 
را با خرج با دقت کنترل می کند، بهتر می تواند این دســت کارها را 
مدیریت کند. از ایــن رو، باز باید تاکید کنــم که بخش خصوصی 
دارای اهلیت اســت که می تواند برای معادن کشور، ارزش افزوده 

ایجاد کنند.
حسینی اظهار داشــت: مجلس، قوانین حوزه معدن را وضع کرده 
است و اکنون هم در حال تدوین اصلاح قانون معادن هستیم. پس، 
دولت می باید نظارت کند که این قوانین به درســتی اجرا شود، اما 
مجموعه های بخش خصوصی هستند که باید این موهبت الهی را 

به ثروت تبدیل کنند.
عضو کمیسیون عمران مجلس در ادامه بیان کرد: یکی از چالش های 
اصلی در حوزه معدن، خام فروشی اســت. در حال حاضر می باید 
روندی دنبال شــود که زنجیره ارزش را تکمیل کنیم، زیرا اقتصاد 
و صنعت این را می طلبد و همچنین ما باید در برابر نسل های آینده 
پاسخگو باشیم و این ثروت را نباید فقط در دوره حیات خود صرف 
کنیم. ما باید طرح جامع در حوزه معادن داشته باشیم که بدانیم این 
ثروت را چگونه تولید و هزینه کنیم. یعنی می باید نقشه راه مشخص 

باشد که هر دولت و هر مسئولی که بر ســر کار آمد در همان راستا 
حرکت کند نه روی به کارهای سلیقه ای بیاورد.

وی یادآور شد: شاید لازم باشد خیلی مواقع، مواد معدنی و فرآوری 
شــده را صادر نکنیم و در همین کشور به واســطه آن اشتغال زایی 

داشته باشیم و زیرساخت های کشــور خود را مهیا کنیم. متاسفانه 
در کشور، بوروکراسی پیچیده اداری، دهه هاست که بیداد می کند. 
یکی از عواملی که باعث کُندی کار در حوزه معدن شده است، همین 
بوروکراسی است و اگر می خواهیم اقتصادی پویا و بالنده را به منصه 

ظهور برســانیم و در منطقه و حتی در دنیا حرف برای گفتن داشته 
باشیم، می باید یک بار برای همیشــه به این بوروکراسی غیرمنطقی 
و اصولی پایان دهیم. حسینی در پاســخ به اینکه نقش شرکت های 
دانش بنیان در موفقیت در عرصه معدن چه می تواند باشد؟ گفت: 
نقش شرکت های دانش بنیان برای موفقیت در عرصه معدن بسیار 
حائز اهمیت است. شرکت های دانش بنیان می توانند در بخش های 
اکتشاف، استخراج و فرآوری و حتی تامین ماشین آلات معدنی نقش 
به سزایی داشته باشند. جوانان نخبه در ایران کم نیستند و اگر به آن ها 
میدان بدهیم، می توانند خود را اثبات کنند، کما اینکه در بخش هایی، 
این توانایی و ظرفیت را نشان داده اند. از طرفی رهبر معظم انقلاب 
هم بارها بر این موضوع تاکید داشــته اند و همچنین در نام گذاری 
سال ۱۴۰۱ واژه دانش بنیان لحاظ شده است. حال اگر می خواهیم 
درآمدهای معدنی را جایگزین درآمدهــای نفتی کنیم، دیگر نباید 
فرصت را بیش از این از دست دهیم. مردم در ایران، سال های سخت 
اقتصادی را گذرانــده و می گذرانند و حال مســئولان باید با تغییر 
رویه ها، شرایط را به نفع مردم تغییر دهند.همچنین قاسم ساعدی، 
نماینده دشت آزادگان و هویزه در گفت وگو با رسانه ای دیگر گفته 
بود: به نظر من، دو ضعف در حوزه معدن تا حد چشمگیری وجود 
دارد. اول اینکه امروز بســیاری از معدن داران برای کار در معدن با 
کمبود ماشین آلات مواجه هستند. اینکه سال ها زیرساخت ها آماده 
نباشد یا مثلًا مشکل قانونی داشته باشیم و کار خاصی صورت نگیرد، 
به هیچ عنوان قابل قبول نیســت. اگر گفته می شود بیش از ۱۰ هزار 
ماشــین آلات معدنی کم داریم، یک روز هم نباید زمان را از دست 
بدهیم و باید از شــرکت های داخلی بخواهیم به ما بگویند در سال 
چه میزان از این کمبود را می توانند تامین کنند و هر میزان دیگر که 
کم و کاستی داشتیم را با اجازه واردات حل کنیم، چون مردم پس از 
چندین سال، انتظار بهبود شرایط اقتصادی کشور را دارند و نمی شود 
آن ها را با شعارهای توخالی معطل گذاشت. از طرفی، علم است که 
می تواند تحریم ها را دور بزند. اگر تولید علم با سرمایه گذاری توام 
شود، آنگاه دیوار شیشه ای تحریم های اقتصادی علیه ایران، خواهد 
شکست. این موضوع با کمک شرکت های دانش بنیان شدنی است، 
اما گاهی خبر و گزارشــاتی به ما می رسد که نشان می دهد همچنان 
آن طور که شایسته است، این تشکیلات که بدنه آن، عموماً جوانان و 
نخبگان است، به کار گرفته نمی شوند. در شعار سال، نام دانش بنیان 
آمده است، پس مسئولان باید کاری کنند که در پایان سال، سرشان 

جلوی مردم شان بالا باشد.
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وزیر جهاد کشاورزی ابراز امیدواری کرد: سال آینده در تولید گندم خبازی به 
پایداری و خودکفایی برسیم.به گزارش اقتصادسرآمد، سید جواد ساداتی نژاد 
وزیر جهاد کشاورزی در نشست نظارت ستادی وزارت جهاد کشاورزی، در 
حضور رئیس جمهور اظهار کرد: هدف اصلی وزارت جهاد کشــاورزی بر اســاس سند 
تحول دولت و در دولت سیزدهم رســیدن به اقتدار غذایی در جنوب غرب آسیا است که 
ظرفیت مهمی اســت و ما از نظر اقلیمی ظرفیت، توان، نیروی انسانی و منابع آن را داریم 
اما در حال حاضر در اختیار کشور دیگری است.وی با بیان اینکه یکی از اقدامات دولت 
سیزدهم رشد ۵۵ درصدی تولید و خرید تضمینی گندم در سال جاری بوده است، گفت: 
امروز خرید گندم به ۷ میلیون تن رسیده است. ما امسال ۱۱.۵ میلیون تن تولید گندم داشته 
ایم که ۷ میلیون تن آن را به دولت فروخته اند، در حالی که در سال گذشته ۴.۵ میلیون تن 
گندم در کشور تولید و خریداری شد.ساداتی نژاد با اشاره به اینکه یکی از روش های رشد 
تولید بهره گیری از کشاورزی قراردادی است، تصریح کرد: امسال کشت قراردادی را از 
مهرماه در ۲۶۰ هزار هکتار به صورت آزمایشی پیاده سازی کرده ایم. از آنجایی که خاک 
های کشور با مشکل تغذیه و مواد آلی مواجه هستند، قیمت کودهای شیمیایی را ۴۵ درصد 
کاهش دادیم که نتیجه آن افزایش بهره وری در تولید گندم بود.وی در رابطه با کشاورزی 
قراردادی ادامه داد: کشاورزی قراردادی از اولویت های محوری وزارت جهاد کشاورزی 
است. امســال برنج را در ۴۷ هزار هکتار آزمایش کردیم و تا آخر دولت در ۵۰ درصد از 
محصولات اساسی به سمت کشاورزی قراردادی خواهیم رفت.مقام عالی وزارت با بیان 
اقدامات انجام شده در تامین مالی کشاورزی قراردادی با همراهی بانک مرکزی عنوان کرد: 
کشاورز می تواند قرارداد کشت را در بانک به عنوان وثیقه بگذارد و تسهیلات دریافت کند 
که توسط بانک مرکزی به تمام بانک ها اعلام شده است.وی افزود: کاهش ۴۵ درصدی کود 
در افزایش بهره وری بسیار موثر بوده و با تمهیدات انجام شده در وزارت جهاد کشاورزی، 
این کاهش قیمت هیچ بار مالی برای دولت نداشته است. این امر باعث افزایش ۱۱ برابری 
کودهای پایه نسبت به دولت های قبل شده اســت که کار بسیار بزرگی است. قیمت کود 
پتاسه برای بســته ۵۰ کیلوگرمی ۵۰۰ هزار تومان بود که به ۲۵۰ هزار تومان کاهش دادیم 
که خروجی آن افزایش ۵۵ درصدی تولید گنــدم، ۲۵ درصدی تولید برنج و ۳۰ درصدی 
تولید جو بوده است البته نتیجه اصلی آن در سال زارعی آینده مشخص خواهد شد.ساداتی 
نژاد ابراز امیدواری کرد: سال آینده در تولید گندم خبازی به پایداری و خودکفایی برسیم.
وی در رابطه با تولید دیم عنوان کرد: ۲.۶ میلیون هکتار اراضی را امسال تحت پوشش دیم 
قرار دادیم، ۵۰ درصد تخفیف قیمت بذر، کود رایگان، بیمه برای دیمزارها تا ۳۵ درصد، 

تسهیلات ۱۰۰ میلیون تومانی برای خرید تجهیزات و آموزش رایگان در نظر گرفتیم.

رئیس اتاق ایران در دیدار با ســفیر جدید ایران در بنگلادش، موانع تعرفه ای 
و مشکلات حمل ونقل را به عنوان اصلی ترین عوامل تضعیف روابط تجاری 
ایران و بنگلادش برشمرد.به گزارش اقتصادســرآمد، منصور چاوشی، سفیر 
جدید ایران در داکا، پایتخت بنگلادش در آســتانه عزیمت به محــل مأموریت خود در 
داکا، با حضور در اتاق ایران با غلامحســین شــافعی دیدار کرده و دو طرف راهکارهای 
تقویت تجارت و افزایش حجم مبادلات ایران و بنگلادش را مورد بحث و بررســی قرار 
دادند.در این دیدار غلامحسین شافعی رئیس اتاق ایران، با اشاره به رشد بالای اقتصادی 
بنگلادش و آغاز رویکردهای توسعه محور طی سالهای گذشته در این کشور، چشم انداز 
آینده اقتصادی بنگلادش را مثبت ارزیابی و بر لزوم تقویت زیرساخت های تجاری ایران 
با کشور بنگلادش برای توسعه همکاری های دو کشور تأکید کرد.او ادامه داد: با توجه به 
برنامه های توسعه زیرساختی در بنگلادش، ظرفیت های همکاری مختلفی از جمله تأمین 
مصالح و فناوری های راه سازی و ساخت وســاز مثل قیر و سیمان، سوخت، همکاری در 
بخش ناوگان حمل ونقل و ساخت اتوبوس، سرمایه گذاری و توسعه همکاری ها در صنایع 
مختلف از جمله پوشاک و همچنین حوزه های کشاورزی، داروهای گیاهی و تجهیزات 
پزشکی، و بســیاری از زمینه های دیگر وجود دارد.رئیس اتاق ایران تأکید کرد: در زمینه 
تجارت با بنگلادش دو موضوع موانع تعرفه ای و مشکلات حمل ونقل سایه افکنده که نیاز 
است این چالش ها تسهیل شود.شافعی افزود: کشور بنگلادش با برخی کشورها و همچنین 
اتحادیه اروپا معافیت های تعرفه ای برقرار کرده و لذا بــرای هموار کردن راه تجارت دو 
کشور لازم است توافق تجارت ترجیحی که پیش از این نیز تصویب شده عملیاتی گردد.
او با اشاره به سفر اخیر هیات اعزامی اتاق ایران به داکا برای شرکت در اجلاس اتاق های 
بازرگانی عضو سازمان دی ۸ گفت: این هیات در خصوص برنامه های همکاری از جمله 
کاهش تعرفه های تجاری و لغو روادید تجاری بین اعضای این سازمان به رایزنی پرداخت. 
همچنین اعلام آمادگی برای برگزاری دور بعدی اجلاس اتاق های بازرگانی هشت کشور 
اسلامی در حال توسعه در تهران صورت گرفت و از سوی اتاق های دیگر نیز از این موضوع 
استقبال شد.بر اساس گزارش سایت اتاق ایران، شافعی ادامه داد: اتاق بازرگانی بوشهر اتاق 
معین و مسئول هماهنگی و تنظیم همکاری های دو کشور ایران و بنگلادش است. با این 
حال یکی از اقداماتی که اتاق ایران در دستور کار داشت، تشکیل کمیته مشترک بازرگانی 
ایران و بنگلادش بود که خوشبختانه در هفته جاری توسط هیات رئیسه اتاق ایران مورد 
تصویب قرار گرفت و به زودی این کمیته شکل خواهد گرفت.او افزود: همچنین بر اساس 
رایزنی هایی که در سفر اخیر در بنگلادش صورت گرفته، فدراسیون اتاق های بازرگانی 
بنگلادش نیز قول تشــکیل کمیته متناظری در بنگلادش پس از تشکیل کمیته در ایران را 

داده است.

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها گفت: خودروسازان ملزم به ارائه برنامه برای 
افزایش کیفیت و ایمنی تولیدات خود به مجلس شدند.به گزارش اقتصادسرآمد، علی حدادی با 
اشاره به نشست کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس گفت: دومین جلسه بررسی 
وضعیت ایمنی و کیفیت خودروها و آمار تصادفات جاده ای برگزار شد. در این نشست فاطمی 
امین وزیر صنعت، معدن و تجارت، مدیران ایران خودرو، سایپا، رئیس سازمان استاندارد و نیروی 
انتظامی حضور پیدا کردند.نماینده مردم ساوجبلاغ بیان داشت: در این نشست نمایندگان سوالات 
و انتقادات زیادی نسبت به تولیدات دو خودروساز داخلی داشتند، همچنین به عدم رضایت مردم 
و افزایش شکایت به دلیل ایمن نبودن خودرو برابر سرقت و کیفیت پایین خودروها اشاره شد.وی 
بیان کرد: از آنجایی که انتقاد نمایندگان از وضعیت کیفیت و ایمنی خودروها از جهت سرقت بسیار 
زیاد بود، مقرر شد جلسات استمرار پیدا کند تا هم وزیر راه و شهرسازی در جلسه حاضر باشد در 
خصوص ایمنی جاده ها توضیح دهد و هم خودروسازان گزارشی از فعالیت، برنامه آینده برای 

اصلاح کیفیت و افزایش ایمنی خودرو برابر سرقت ارائه دهند.

وزیر جهاد کشاورزی  خبرداد

 در تولید گندم خبازی سال آینده
 به خودکفایی می رسیم

رئیس اتاق ایران در دیدار با سفیر جدید ایران در بنگلادش

چرا صادرات ایران به بنگلادش 
اوج نمی گیرد؟

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها

خودروسازان برای افزایش کیفیت 
خودرو به مجلس برنامه ارائه دهند

 شعارسال »تولید، دانش بنیان و اشتغال آفرین«
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« مجلس، قوانین حوزه معدن را وضع کرده است و اکنون هم در حال تدوین اصلاح قانون معادن 
هستیم. پس، دولت می باید نظارت کند که این قوانین به درستی اجرا شود، اما مجموعه های 

بخش خصوصی هستند که باید این موهبت الهی را به ثروت تبدیل کنند


